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Consell General ha acordat admetre-les a tràmit i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 562). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 22 de juliol del 2020 

Roser Suñé Pascuet  

Síndica General 

Molt Il·lustre Senyora,  

La sotasignada, Susanna Vela Palomares, consellera 

general del Grup Parlamentari Socialdemòcrata, 

d’acord amb el que disposen els articles 130 i següents 

del Reglament del Consell General, formulo les 

preguntes següents perquè, en el millor termini, el 

Govern presenti, per escrit, les respostes 

corresponents. 

Preguntes que es formulen relatives al nombre i  els 

tipus d’intervencions efectuades durant els mesos 

de març, abril, maig i juny dels anys 2019 i 2020  

Atenent la crisi sanitària produïda per la Covid-19 i 

la repercussió en l’activitat organitzativa del Sistema 

Andorrà d’Assistència Sanitària  i de l’Hospital 

Nostra Senyora de Meritxell on intervencions, proves 

diagnòstiques i visites a l’especialista s’han vist 

afectades per atendre a la Covid-19, es formulen les 

preguntes següents: 

1. Quin va ser el nombre d’intervencions quirúrgiques 

autoritzades i realitzades a l’Hospital Nostra Senyora 

de Meritxell, per pacients i tipus d’intervencions, 

durant els mesos de març, abril, maig i juny dels anys 

2019 i 2020? 

2. Quin va ser el nombre de proves diagnòstiques 

autoritzades i realitzades, per tipologies, durant els 

mesos de març, abril, maig i juny dels anys 2019 i 

2020? 

3. Quin va ser el nombre de visites a l’especialista 

realitzades, per tipologies, durant els mesos de març, 

abril, maig i juny dels anys 2019 i 2020? 

4. Quin és el temps d’espera per a les intervencions 

quirúrgiques ajornades per diferent tipologia? 

5. Quin és el calendari programat pel SAAS (termini 

de referència) per reprogramar les intervencions i les 

proves diagnòstiques ajornades-per tipologia-?  

Andorra la Vella, 22 de juliol del 2020 

Susanna Vela Palomares  

Consellera General  

Grup Parlamentari Socialdemòcrata 

4.4.2 Respostes escrites 

Edicte 

La síndica general, d’acord amb les previsions de 

l’article 90 del Reglament del Consell General, 

Disposa 

Publicar la resposta del Govern a les preguntes 

formulades pel M. I. Sr. Carles Sánchez Rodríguez, 

conseller general del Grup Parlamentari 

Socialdemòcrata, per escrit de data 9 de juny del 

2020, relatives a l’anunci del trasllat dels ajuts a 

l’estudi del Ministeri d’Educació al d’Afers Socials, 

Habitatge i Joventut, i publicades en el Butlletí del 

Consell General número 42/2020, del 9 de juny. 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 20 de juliol del 2020 

Roser Suñé Pascuet  

Síndica General 

Ministeri d’Educació i Ensenyament 

Superior 

Preguntes amb resposta escrita del 

Govern (reg. núm. 379) 

Pregunta amb resposta escrita del 

Govern presentada pel M. I. Sr. Carles 

Sánchez Rodríguez, conseller general 

del Grup Parlamentari 

Socialdemòcrata, relativa a l’anunci 

del trasllat dels ajuts a l’estudi del 

Ministeri d’Educació al d’Afers 

Socials, Habitatge i Joventut 

Es demana: 

1. Quin és el motiu exacte i concret que fonamenta 

el trasllat de la gestió dels ajuts a l’estudi del 

Ministeri d’Educació al Ministeri d’Afers Socials, 

Habitatge i Joventut? 

De ben segur que tots estem d’acord que l’educació és 

la clau per superar els condicionants personals, 

socials, econòmics i culturals de partida. L’educació 

és, doncs, una de les eines més potents que tenim per 

materialitzar el principi d’igualtat que regeix el nostre 

ordenament jurídic i del qual fem bandera com a 

societat. 
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És des d’aquesta visió, que ens hem dotat d’un sistema 

d’ajuts a l’estudi que compensa les desigualtats 

econòmiques i socials que puguin existir i que, en els 

nivells d’ensenyament postobligatori, incentiva i 

promou la continuïtat de l’estudi. L’objectiu és 

garantir, en condicions d’igualtat, l’accés a l’educació 

i eliminar qualsevol obstacle essencialment de tipus 

socioeconòmic que dificulti o impedeixi l’exercici 

efectiu d’aquest dret fonamental. 

Per això des de la primera Llei del 2002 d’ajuts a 

l’estudi s’han atorgat beques a qui ha tingut aquestes 

necessitats econòmiques i socials i no han sigut ajuts 

relacionats amb l’excel·lència acadèmica (que sí que 

ho està el Premi Nacional a l’Estudi). 

L’any 2002 i l’any 2014, el Govern va fer una reflexió 

important per actualitzar les mesures que calia 

adoptar per facilitar, en condicions d’equitat, l’accés 

als serveis educatius de l’ensenyament dels nivells de 

maternal, primera ensenyança, segona ensenyança, 

batxillerat i formació professional no superior i 

l’ensenyament superior, que inclou la formació 

professional superior i el primer i el segon cicles 

universitaris. Els ajuts al tercer cicle continuen 

gestionant-se pels principis rectors que són aplicables 

actualment. 

Al llarg d’aquests anys s’ha fet palesa la necessitat de 

fer algunes millores a la Llei 9/2014. Les modificacions 

que es recullen en la Llei 8/2020 pretenen l’equitat i 

compensar les possibles desigualtats econòmiques i 

socials, facilitant el procés de sol·licitud presencial i 

possibilitant la sol·licitud virtual per així agilitzar el 

procés d’avaluació i, també, millorar els terminis 

d’atorgament dels ajuts a l’estudi. 

Agilitzar el procés és un dels objectius que s’han de 

tenir sempre presents i en aquest sentit s’ha valorat el 

trasllat de la gestió dels ajuts a l’estudi del ministeri 

encarregat de l’educació al ministeri encarregat dels 

afers socials.  

La gran part de la documentació que es demana l’ha 

d’aportar la persona sol·licitant, fins i tot la informació 

acadèmica ja que el ministeri encarregat de l’educació 

no disposa d’aquestes dades. 

D’altra banda , sí que es posa de manifest en la Llei 

9/2014 i també en la Llei 8/2020 que en diferents 

articles i disposicions es demana la intervenció del 

ministeri encarregat del benestar (o dels afers socials) 

amb l’elaboració d’informes. 

És únicament amb la voluntat de ser més àgils i 

eficients que s’ha pensat en el trasllat de la gestió dels 

ajuts a l’estudi al ministeri encarregat dels afers 

socials, entenent que és el ministeri que té actualment 

la visió més global i personalitzada de les necessitats 

d’algunes de les persones que sol·liciten l’ajut a 

l’estudi.  

Cal tenir en compte que les mateixes persones que 

fins ara s’han encarregat de la gestió dels ajuts a 

l’estudi continuarien realitzant aquesta tasca, 

independentment del canvi de ministeri, i que per 

tant queda assegurada la continuïtat i el coneixement 

dels processos a fer.  

Pel que fa als terminis d’aquest trasllat, s’analitzarà 

conjuntament amb el Ministeri d’Afers socials, 

Habitatge i Joventut quin és el moment més adequat 

tenint en compte les realitats de cada ministeri i el 

calendari de la gestió dels ajuts a l’estudi.  

Sant Julià de Lòria, 20 de juliol del 2020 

Ester Vilarrubla Escales  

Ministra d’Educació i Ensenyament Superior 

 

 

Butlletí del Consell General 

Dipòsit legal: And. 262/94 

ISSN 1024-9044 

Preu de l'exemplar: 0,90 € 

Subscripcions: Tel. 877877 


